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P r o t o k ó ł   Nr XXXV/05 
z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 z dnia 11 lipca 2005 r. 
 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ trzynastu Radnych Rady Gminy           -   nieusprawiedliwiony Sebastian Maśliński, 
                                                                       Zdzisław Botwinionek 
                                                                                                                             
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Zastępca Wójta                                        -   Tadeusz Bejnarowicz 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska 
    Dyrektor Zespołu Szkół                           -   Sławomir Miluski 
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. Dębnica Kasz.                 -  Elżbieta Fryckowska  
    Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak 
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska 
 
Porządek Obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

      2.  Interpelacje radnych. 
3. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
4 .Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami: 

a/ Rewizyjnej, 
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

      5.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
      a/  zmiany uchwały XXIX/154/2005, 

b/  zmiany uchwały XXIX/157/2005, 
c/ zmiany uchwały XXIX/158/2005, 
d/ zmiany uchwały XXIX/159/2005, 

      e/  zmiany uchwały XXIX/160/2005, 
f/  zmiany uchwały XXIX/161/2005, 
g/ zmiany uchwały XXIX/162/2005, 
h/ zmiany uchwały XXIX/163/2005, 
i/ zmiany uchwały XXIX/164/2005, 
j/ zmiany uchwały XXIX/165/2005, 

      k/  zmiany uchwały XXIX/166/2005, 
l/  zmiany uchwały XXIX/167/2005, 
ł/ zmiany uchwały XXIX/169/2005, 
m/ zmiany uchwały XXIX/170/2005, 

     6.   Zamknięcie obrad.            
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Przebieg sesji: 
 
Ad 1 
 
a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1015 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
              
b/ 
 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku 
obrad. 
Sekretarz Gminy zgłosiła wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktów 5a, 5b, 5c, 5d, 
5e, 5f, 5g, 5h, 5j, 5k, 5m.  
Więcej uwag  do zaproponowanego porządku obrad nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem Sekretarz 
Gminy. 
W wyniku głosowania wniosek został jednogłośnie przyjęty (13 za) 
Następnie Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po 
zmianach. 
 W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (13 za). 
  
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie  (13 za). 
 
Ad 2 
 
Radny P. Paczesny prosi o wyjaśnienie, dlaczego w konkursie plastycznym organizowanym 
przez Gminny Ośrodek Kultury nagrody były przyznawane na świetlice wiejskie, a nie dla 
uczestników. Idea konkursu była dobra. Nagrody trafiły do świetlic, z których dzieci nie były 
zbyt zaangażowane. Wśród laureatów były dzieci ze Starnic gdzie nie funkcjonuje taka 
placówka. 
Wójt wyjaśnił, że brak jest możliwości utworzenia świetlic we wszystkich 20 sołectwach. 
Ubolewa, że w Starnicach także nie ma, gdyby była to na pewno otrzymała by za 
zaangażowanie w tym konkursie doposażenie. Nie zgadza się ze stwierdzeniem, że nagrody 
poszły tylko na świetlice. Dzieci, które zajęły miejsca I-III otrzymały dyplomy i nagrody 
rzeczowe, w tym 2 dzieci ze Starnic. 
Radna E. Kuklińska zwróciła się do Wójta z pytaniem, kiedy zgodnie z wcześniejszymi 
obietnicami uhonoruje najlepszą drużynę w rozgrywkach piłkarskich /KS Błękitni Motarzyno/ 
sezonu 2004/2005.    
Wójt zauważył, ze rozgrywki ligowe dopiero się zakończyły. Jeżeli zaś chodzi o termin 
wyróżnienie to uważa, że by miało to godną oprawę to wyróżnienie zostanie wręczone 
podczas uroczystości dożynkowych, które odbędą się 04 września w Motarzynie. 
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Ad 3  
 
Radny P. Paczesny nawiązał do artykułów, które ostatnio ukazały się w prasie, w związku z 
nagromadzeniem dużej ilości eternitu porozbiórkowego u jednego z przedsiębiorców w 
Starnicach. Ta osoba przyznaje się do błędu.  Zdaniem Radnego ta nagonka jest skutkiem 
wcześniejszych działań tego Pana wspierających lokalną inicjatywę w sprawie 
niedopuszczenia do powstania na tamtym terenie fermy norek amerykańskich.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zapoznała Radnych z pismem mieszkańców wsi 
Starnice, które w dniu dzisiejszym wpłynęło do Rady /załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Wójt poinformował, że nie uważa się za alfę i omegę. Nie może odpowiadać za skojarzenia 
mieszkańców. Ubolewa, jednak, że Pani Sołtys nie zwracała uwagi i nie interweniowała jak 
obok jej mieszkania przejeżdżały samochody z niezabezpieczonym eternitem na posesje tego 
przedsiębiorcy, a w przypadku kilku płyt z Remizy OSP podjęła interwencję. Poinformował, 
że o całej sytuacji panującej w Starnicach dowiedział się z prasy. W dniu dzisiejszym wysłał 
pracowników, by na miejscu ocenili sytuację. Po powrocie Wójta z urlopu zostanie 
opracowany harmonogram kontroli miejscowości gminy celem dokonania inwentaryzacji 
istniejących pokryć eternitowych. Na terenie gminy jest jeszcze dużo tego materiału. W 
chwili obecnej brak możliwości egzekwowania usunięcia tego rodzaju pokrycia. Uważa, że na 
terenie gminy jest wiele ważniejszych i pilniejszych tematów niż sprawa eternitu, że zbyt 
często zajmujemy się takimi drobnymi sprawami. Prosi by Rada skupiała swoją uwagę i pracę 
na rozwiązywaniu dużych problemów, których jest wiele i chociaż ich część należało by 
rozwiązać do końca tej kadencji. 
Radny M. Mnich uważa, że wykonanie inwentaryzacji istniejących eternitowych pokryć 
dachowych jest wskazane z uwagi na to by w przyszłości uniknąć tworzenia w lasach dzikich 
ich składowisk.  
Wójt poinformował, że w gminie jest obecnie inwentaryzacja globalna. W środę odbędzie się 
spotkanie z pracownikami, chcemy by do końca lipca była pełna dokumentacja nie tylko 
adresowa ale także zdjęciowa. Jeżeli chodzi o wysypiska w lasach to już takie się spotyka. Z 
naszych informacji z wysypiska śmieci w Bierkowie wiemy, że za wwóz  tony eternitu należy 
zapłacić 850 zł. Każda wymiana pokrycia dachowego wymaga zgłoszenia i zgody Inspektora 
Nadzoru Budowlanego Starostwa Powiatowego w Słupsku. Wnioskodawca we wniosku 
winien także podać firmę, która zajmie się utylizacją azbestu. 
Radny M. Adamowicz prosi o udzielenie informacji, czy w związku z planowaną inwestycją 
na tzw. osiedlu „Zajęcza” na 2006r. ruszyły już jakieś prace tzn. czy zlecono już wykonanie 
dokumentacji, czy określono rodzaj nawierzchni dróg. Uważa, że nawierzchnia winna być z 
kostki polbrukowej. Zwrócił także uwagę na zły stan nawierzchni ulicy Polne i zadał pytanie 
dlaczego tam się nic nie robi by poprawić jej stan.       
Radna E. Kuklińska zwróciła się z pytaniem o zamierzenia Urzędu w stosunku do obiektu 
byłej kotłowni w osiedlu popegerowskim w Motarzynie. Obecnie obiekt jest bardzo 
zdegradowany i straszy wyglądem oraz zagraża często bawiącym się tam dzieciom.  
To co miało jakąś wartość zostało rozgrabione. Ponadto prosi o ustawienie znaków: 
- ograniczenie prędkości przy wjeździe do Motarzyno od strony Budowa, 
- zakaz wjazdu samochodów ciężarowych na drogi wewnętrzne osiedla mieszkaniowego w 
Motarzynie. 
Radny P. Paczesny poinformował, że społeczność lokalna Starnic jest zbulwersowana 
wypowiedzią  Wójta w prasie, w sprawie azbestu pod kątem przedsiębiorcy. Mieszkańcy 
rozumieją, że postąpił źle, ale jest to jedyny przedsiębiorca na ich terenie.    
Wójt poprosił Radnego Poczesnego by przestał się „czepiać” tego azbestu. 
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Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wójta o nie używanie słów „czepiać się”. 
Jednocześnie zgodnie z informacją z poprzedniej Sesji, na której Wójt wspomniał, że po 
powrocie z urlopu będzie się starał o dodatkowe środki prosi o informację, czy te środki będą 
na dalszą część kanalizacji, by w 2006 r. bez przeszkód wejść z kanalizacją na teren gminy? 
Radna U. Frankowska ponownie prosi o podjęcie działań celem przełożenia chodnika 
łączącego ul. Zajeczą z Zjednoczenia. 
Wójt w odpowiedzi na interpelacje Radnej Frankowskiej poinformował, że obecnie nie 
możemy wspierać się pracownikami z PUP. Obecnie na umowach mamy tylko 8 osób. W 
najbliższych dniach podejmiemy decyzje wiążące  dotyczące wykonania najważniejszych 
prac w roku bieżącym. Obiecał, że chodnik zostanie poprawiony. Wi.ekszość zgłaszanych 
wniosków dotyczących remontów dróg dotyczy Powiatowej Dyrekcji Dróg, która twierdz, ze 
nie dysponuje środkami i najchętniej by nam je przekazała. Wszystkie usterki w 
infrastrukturze drogowej powstałe w wyniku wiosennych pod topów zostały przyjęte, jednak 
na brak środków w województwie na rok bieżący nie otrzymamy żadnej pomocy finansowej 
na ich usunięcie, może w 2006r. będą uwzględnione nasze straty.      
W odpowiedzi na wniosek Radnego Adamowicz poinformował, że nie wie jak podejść do 
inwestycji na tzw. osiedlu „Zajecza”. Gdybyśmy nawierzchnię wykonali na wzór ul. 
Podgórnej to koszt wahał by się w granicach 600 – 700 tys. zł. Obecnie szukamy programów, 
podbudowę ulic nie ma kredytacji. Jeżeli będziemy już robić to planowana jest 4 metrowa 
szerokość ulic przy zwiększonej wytrzymałości masą bitumiczną lub kostką polbrukową. Na 
wykonanie dokumentacji zostanie ogłoszony przetarg. Jak już wcześniej wspominałem ludzie 
nauczyli się pisać programy. Obecnie jest co raz więcej beneficjentów i trudniej pozyskać 
środki finansowe. W roku 2005 będziemy mieli ponad 5mln. środków bezzwrotnych. Nasze 
działania muszą być wypracowane w czasie. Trudno przewidzieć na ile nam się uda. Nie 
możemy startować z bogatymi gminami np. Kościerzyną ich siła przebicia jest zawsze 
większa. Nasza gmina ma 4 mln. dochodów własnych a zadania są o 50% wyższe. Radni 
Adamowicz, Mnich i Frankowska przekonali mnie, że lepiej zrobić jedną konkretną rzecz a 
dobrze. W odpowiedzi na wnioski Radnej Kuklińskiej poinformował, że przy wjeździe do 
Motarzyno od strony Budowa nie można ustawić znaku ograniczającego prędkość. Jest to 
teren zabudowany i każdy kierowca winien to uszanować. Postara się by funkcjonariusze 
Policji zrobili na tym odcinku taki nalot z fotoradarem jak w Dębnicy Kaszubskiej. Odnośnie 
dróg wewnątrz osiedla to zapozna się z tą sprawa. Odnośnie obiektu po byłej kotłownio 
przypomniał, że 2 lata temu był program, by te kotłownie przebudować wspólnie z ANR i 
PUP na mieszkania socjalne. Program upadł gdyż ANR i PUP wycofały się. Obecnie będzie 
przygotowana uchwała w sprawie zbycia tych kotłowni. 
Radna U. Rączna zwróciła się z pytaniem, od kiedy pracownik Powiatowego Urzędu Pracy 
będzie jeździł w teren w celu potwierdzania gotowości do pracy. 
Radna U. Frankowska ponownie prosi o wyznaczenie przejść dla pieszych  centrum Dębnicy 
Kaszubskiej. 
Wójt w odpowiedzi na wniosek Radnej Frankowskiej poinformował, że temat zostanie 
udrożniony, ale nie może obiecać skutków. Radną U. Rączka poinformował, że otrzyma 
odpowiedź w terminie późniejszym. 
      
  Ad 4 
 
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenie 
sprawozdań o działalności w okresie między sesjami. 
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a/  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że członkowie 

Komisja uczestniczyli w jednym wspólnym posiedzeniu, na którym były opiniowane uchwały 
na dzisiejszą sesję. 

   
b/ 

 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki J. Karaś 
poinformowała, że członkowie komisji uczestniczyli w jednym wspólnym posiedzeniu, na 
którym były opiniowane uchwały na dzisiejszą sesję.  
  
c/ 
 Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego U. 
Rączka poinformowała, że członkowie komisji uczestniczyli w jednym wspólnym 
posiedzeniu, na którym były opiniowane uchwały na dzisiejszą sesję. 

 
Ad 5  
i/ 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały XXIX/164/2005 
/załącznik Nr 2 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany na posiedzeniu 
wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.   
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (13 za). 
 l/ 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały XXIX/167/2005 
/załącznik Nr 3 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany na posiedzeniu 
wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.   
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (13 za). 
ł/ 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały XXIX/168/2005 
/załącznik Nr 4 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały  był opiniowany na posiedzeniu 
wspólnym Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.   
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.   
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (13 za). 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem do sekretarz Gminy, czy będą prowadzone 
prace przy zmianie pozostałych uchwał w celu doprowadzenia do stanu koniecznego. 
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Sekretarz Gminy poinformowała, ze trudno jej na to pytanie odpowiedzieć, gdyż przy 
każdych programach są inne wymogi. Jak już Radni wiedzą nawet w tym roku były 
zmieniane programy pod kątem tego programu. Uważa, że warto poczekać i dostosowywać 
pod kątem konkretnych programów. Brak przesłanek by poprawić tylko dla poprawienia. 
Wójt na zakończenie podziękował Radnemu M. Adamowicz za przywiezienie darów dla 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z Banku Żywnościowego. Poinformował także, że 
odbył się wyścig Pomorski Klasyk, który przebiegał przez naszą gminę. Ponadto 
poinformował, że odbywa się w dniu dzisiejszym przetarg na wykonawcę mostu w 
Skarszewie, w następnym tygodniu ,ma się odbyć przetarg na wykonawców remontów 
Ośrodków Zdrowia  Prosił o zachowanie dużej czujności przeciwpożarowej z uwagi na 
panującą suszę.    

 

Ad 6 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia Sesji Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 1145. 
 
 
Protokołowała:                                                                                            
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                               
                                                                                                    Przewodnicząca Rady Gminy 

                                                                                                             /-/ Zyta Rytelewska 

 
 
 
 
 

 


